
 
Správa z generálneho zasadnutia 
Entente Européenne d’Aviculture 

et de Cuniculture EE 
konaného  28. mája 2022 v  Konjic 

Bosna a Hercegovina 
 

Generálne zasadnutie Európskeho zväzu chovateľov 
je výročným zhromaždením Entente Européenne 
d’Aviculture et de Cuniculture  (EE)  ,ktoré hodnotí 

uplynulé obdobie v rámci nášho medzinárodného združenia. Entente Européenne  
bol založený v roku 1938 a v súčasnosti združuje viac ako 2,5 milióna chovateľov 
čistokrvnej  hydiny,holubov,okrasného vtáctva ,králikov a morčiat z 35 krajín 
Európy. Posledné obdobie zasiahlo všetky oblasti života a taktiež i chovateľov 
zvierat. Výročné zhromaždenie  bolo opäť príležitosťou nielen na oficiálne 
administratívne zasadnutia, ale opäť i na stretnutia kuloárne a  priateľské ktoré sú 
základom dlhoročných ako i novovzniknutých medzinárodných kontaktov .   
 

• Otvorenie . Prezident EE  Gion Gross (CH) začal svoj otvárací príhovor 
netradične „Pandemia,vtáčia chrípka, odvolané výstavy, prepad ekonomiky, vojna 
na Ukrajine ,nezmyselné nariadenia „ tieto situácie  nám posledné obdobie veľmi 
strpčovali a bohužiaľ  stále strpčujú život, ale  nám nezabránili, aby sme sa stretli v 
Konjici na našom už 83  generálnom zhromaždení. V 
úvode privítal  čestného prezidenta EE Ursa 
Freiburghausa, čestných členov EE ,členov prezídia 
a všetkých delegátov. Zvlášť privítal a pozdravil 
organizátorov stretnutia  členov Bosnianskeho 
zväzu chovateľov a jeho  prezidenta ktorému 
odovzdal pamätnú Európsku medailu .Prezident 
Edin Jebandžič a jeho  tím pripravili toto 
zhromaždenie veľmi dobre a dôstojne.  Prítomní 
delegáti boli vyzvaní na vzdanie pamiatky našim 
zosnulým kolegom . Vopred poďakoval za simultánne tlmočenie – Angličtina – Urs 
Lochmann(CH) , Francúzština Michel Bovet (CH). Rokovanie pokračovalo podľa 
avizovaného programu . 
 
• Prezencia - Pokladník Willy Littau oznámil, že k hlasovaniu bolo 
odovzdaných 73 platných hlasovacích lístkov . Absolútna väčšina je  37 hlasov . 

 
• Potvrdenie protokolu z GZ EE v Bilunde . Protokol bol zverejnený na stránke  
www.entente-ee.com.  Protokol bol prítomnými delegátmi jednohlasne potvrdený. 

Správa Generálne zasadnutie EE 28.5.2022 Konjic / BIH   ©Žuffa Peter  

http://www.entente-ee.com/


• Správa prezidenta EE . Správu predniesol prezident EE Gion Gross. Úvodné 
slová hovorili za všetko a boli tie isté ako na jednaní v Bilunde otázkou: QUO VADIS 
EE? . Správa bola rozdelená do nasledovných bodov . 

• Výstavy : Tu sú teraz problematické dve veci : peniaze a záruky. Ekonomická 
situácia vo svete výrazne ovplyvnila  prístup rôznych spoločností ale 
i úradov k podpore a sponzoringu výstav a podujatí . Hľadanie podpory 
a sponzorov musí byť  teraz ešte intenzívnejšie  a tu platí staré porekadlo: 
(babka k babce budú kapce ) EE hľadá možnosti na uľahčenie finančnej 
záťaže napríklad poriadateľov Európskych výstav . 

• Rada pre  veterinu a ochranu zvierat – Toto je teraz náš najdôležitejší orgán, 
ktorý v súčasnosti pracuje na plné obrátky. Tento orgán nám ukazuje cestu 
ktorou sa musíme uberať pri zvládaní nezmyselnej byrokracie pochádzajúcej 
z kancelárií EU  . Tu je nutná ale podpora z krajín a vyvíjaním  tlaku na 
europoslancov.Predseda Erik Apperlo je v plnom nasadení a práca komisie 
pomaly prináša výsledky.  

• Európska výstava Kielce : Je to veľká škoda ,že bola odvolaná ,ale musíme 
brať do úvahy skutočnosti a realitu ktorá ovplyvnila rozhodnutie Poľského 
zväzu. 

• Pandémia covid  , vtáčia chrípka a situácia na Ukrajine  nám vôbec neuľahčili 
život a majú vplyv na  ekonomiku nielen v Európe . 

• Európska výstava 2024  Česká republika : Prezídium EE a celá chovateľská  
Európa spolieha na profesionalitu manažmentu ČSCH a hlavne nadšenie 
českých chovateľov pripravených k zvládnutiu príprav a priebehu EV v roku 
2024. V tejto súvislosti uviedol, že súčasné problémy sú dôvodom 
a motiváciou na zmeny v reglemente pre Európske výstavy a. 

• Sponzoring EE. Najväčšie zásluhy má čestný prezident EE Urs Freiburghaus, 
za čo mu patrí veľká vďaka. Napriek  čestnej funkcii neopustil od svojej 
činnosti v hľadaní  sponzorov . 

• Budúcnosť. Prezident EE  pripomenul veľké zmeny vzniknuté minuloročnými 
voľbami keď bolo do prezídia zvolených až 6 nových členov. ( 4 nový 
predsedovia  odborností , predseda rady pre  zdravie a ochranu zvierat ,ako 
i generálna sekretárka EE. Prezídium si navzájom veľmi „sadlo“ a pracuje na 
plné obrátky, Opäť pripomenul  dôležitú prácu predsedu rady pre zdravie 
ktorú DrS.Erik Apperlo vykonáva s plným nasadením a výsledkami .  

• Záver správy prezidenta. Prezident EE na záver poďakoval všetkým členom 
prezídia za spoluprácu a reprezentantom krajín  za aktivity a prácu na pôde  
vlastných krajín. Pripomenul, že je veľa vecí ktoré  EE nedokáže ovplyvniť 
a veľmi veľa vecí, ktoré dokážu ovplyvniť krajiny vzájomne . 

 
Viceprezident EE  Istvan Rohringer vyzval prítomných k odhlasovaniu správy 

prezidenta . Správa bola  jednohlasne  schválená . 
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• Správa generálnej sekretárky . Správu predniesla Jeaninne Jehl(F) ako svoju 
prvú po zvolení v roku 2021 . V prvom rade poďakovala všetkým za podporu 
a spoluprácu. Zhodnotila prácu prezídia .Prezídium malo 2x on-line zasadnutie . 
V súčasnosti rezonuje  veľmi veľa problémov  o ktorých sme pred 3 rokmi ani 
netušili. Pandémia, nové nariadenia EE , opakujúca sa vtáčia chrípka, a z toho 
vyplývajúci  ekonomický dosah na takmer všetko . EE schau  Kielce: Bolo 
vykonaných veľa úkonov a jednaní s organizátormi , bohužiaľ  podujatie nevyšlo   
.Z organizačných  záležitostí prosí o aktualizáciu dát na  evidencii EE cez intranet . 
Promo EE-  funguje FB skupina ee members .   Na záver vyjadrila ešte raz hlboké 
poďakovanie všetkým za  spoluprácu. 

o Správa generálnej sekretárky bola   jednohlasne  schválená . 
• Správy zo sekcií: 

• Hydina : Dr.Andy Verelst informoval o činnosti v sekcii hydiny. Na zasadnutí 
boli prítomný  delegáti z 20 členských krajín a  zástupcovia 3 kandidátskych 
krajín. Informoval o voľbe predsedu. Práci štandardnej komisie, príprave 
medzinárodných školení v roku 2022 na Slovensku a 2023 v Srbsku. 
Informoval o prezentácii Eriak Apperla k zverozdravotnej tematike o hydinu. 

• Hydina : Dr. Andy Verelst(BE) informoval o činnosti v sekcii hydiny. Na 
zasadnutí boli prítomný  delegáti z 20 členských krajín a  zástupcovia 3 
kandidátskych krajín. Informoval o voľbe predsedu, práci štandardnej 
komisie, kompletizovaní Európskeho štandardu, príprave medzinárodných 
školení. V roku 2022 to bude INTERNATIONAL POULTRY JUDGES SEMINAR na 
23.- 25.september   v Trenčíne na Slovensku a 2023 v Srbsku spolu s 
holubiarmi . Informoval o prezentácii Erika Apperla k zverozdravotnej 
tematike o hydinu . Dôležitý cieľ je  Európska výstava 2024  Česká republika 

• Holuby : August Heftberger(AT)informoval o činnosti v sekcii , práci 
štandardnej komisie  , príprave medzinárodných školení v roku 2022 a 2023 
v Srbsku. Hlavný cieľ: Európska výstava 2024  Česká republika  

• Okrasné vtáctvo : Klaas Snijder (NL)informoval o činnosti v sekcii 
a štandardnej komisii. . Najväčšími problémami sú tie v súvislosti 
s transportom. Hľadajú sa možnosti na zlepšenie. Ako pozitíva hodnotí : 
pripravovanú Euroópsku výstavu vtáctva, medzinárodné školenie v Dánsku 
a Holandsku. Veľmi dôležité bude komunikácia pred EV v roku 2024 v ČR . 

• Králiky : Wolfgang Vogt(DE)  informoval o činnosti v sekcii , práci 
štandardnej komisie  , usporiadaní  medzinárodného školenia  2022 v Poľsku 
. Hlavný cieľ: Európska výstava 2024  Česká republika  

• Morčatá. Predsedkyňa sekcie Lena Tysk (SE)  informovala o činnosti v sekcii , 
o prebehnutých voľbách , on-line zasadnutiach a práci  štandardnej komisie   
Hlavný cieľ: Európska výstava 2024  Česká republika  

 
Správy  predsedov sekcií boli   jednohlasne  schválené . 
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• Správa predsedu rady pre zdravie a ochranu zvierat predniesol jej predseda 
Erik Aperlo. Bola to pravdepodobne jedna z najdôležitejších správ na tomto 
zasadnutí. Vo svojej správe oboznámil o zložení  predsedníctva rady : Drs. Erik 
Apperlo( NL); MVDr. Peter Supuka(SK);Ján Johannnes de Bruine (NL)a  členoch rady 
pre jednotlivé druhy:  Peter Supuka, SK –králiky a morčatá ; Andy Verelst BE 
,hydina ; Wim Halsema NL, holuby, Hristo Lukanov BG hydina, Gunther Antonissen 
BE hydina; Edouard Gendrin FR hydina;  Erik Apperlo NL  králiky.  
Predseda rady  Erik Aperlo oboznámil plénum o svojich návštevách v každej sekcii. 
Hovoril o problémoch v súvislosti s novými  alebo pripravovanými nariadeniami 
EU.  Najdôležitejším a najvážnejším je  situácia okolo pripravovaného nariadenia 
EU 2020/688 a   Regulation (EU) 2016/429 a Návrhu vykonávacieho nariadenia - 
Ares(2022)3169381,ktorý hovorí o  Pravidlách registrácie a schvaľovania zariadení 
držiacich „suchozemské zvieratá“ (tj hospodárske zvieratá) sú stanovené v časti IV 
zákona o zdraví zvierat s cieľom chrániť zdravie zvierat. Problematický je bod ktorý 
hovorí  o registračnej povinnosti podľa článku 86 ods. 1 a článku 96 ods. 3 AHR 
(2016/429). Ohľadom tohto boli kontaktované všetky členské krajiny s výzvou na 
vyjadrenie sa k danému návrhu priamo  v administratíve EE .Všetky krajiny dostali 
tzv. mustru na protestný list vyjadrujúci neopodstatnenosť toho  návrhu . Na 
základe tejto výzvy bolo podaných 1922 platných podaní priamo cez portál EU. 
Jednotlivé reakcie si môžete prezrieť TU. Predseda  rady  otvorene vyjadril svoju 
nespokojnosť voči niektorým krajinám, ktoré sa do tohto procesu „ 
pripomienkovania nezapojili“ Bohužiaľ sú to krajiny s najväčšou byrokraciou  . 
Ďalším problematický bičom  siahajúcim na chovateľov je  delegované nariadenie 
Komisie (EÚ) 2020/688 zo 17. decembra 2019, ktorým sa dopĺňa nariadenie 
Európskeho parlamentu a Rady (EÚ) 2016/429. Toto sa však dokáže ,riešiť na  
úrovni každej krajiny .  
Aké sú ciele rady ? Pokračovať v jednaniach na pôde EU. Pokračovať v jednaniach 
na pôde národných spolkov. Hlavným cieľom je dosiahnuť čo najprijateľnejšie 
podmienky pre nastávajúcu Európsku výstavu 2024 v Českej republike . Tu je nutná 
spolupráca s národným zväzom a štátnou inštitúciou. 

o Správa predsedu rady bola jednohlasne schválená  
 
• Správa pokladníka EE: Dlhoročný pokladník Willy Littau predstavil stav konta 
pokladne EE k 31.12.2021. V roku 2021  boli minimalizované náklady na prezídium, 
tým, že sa necestovalo na  výstavy po krajinách a prezídium rokovalo väčšinou on-
line. Každý delegát obdržal výpis z pokladničnej knihy.Willy Littau upozornil na 
včasnú platbu  členských príspevkov.  Krajina, ktorá nemá uhradený ročný 
príspevok ( prevodom alebo cash  v rámci GZ EE ) nemá v tom roku hlasovacie 
právo . 
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• Revíznu správu k pokladni predniesol  revízor Jean Marie Tieche (F) oboznámil 
plénum o vykonaní revízie  . Pokladňa, okrem malej chybičky, ktorá 
neovplyvnila hospodárenie je vedená správne  a nevykazuje pochybenia 
v nakladaní s majetkom EE ani vo vedení pokladne  

 
Správa pokladne a revízna správa boli jednohlasne schválené. 
V súvislosti s pokladňou predstavil Gion Gross  finančný plán na  nasledujúcich 
5 rokov .Urs Freiburghuas čestný prezident EE  oboznámil prítomných 
o sponzoroch EE.Ak sme v roku 2018  hovorilo o čiastke 20000 € v roku 2023 
budeme radi za 10000 . Najhlavnejším bola firma Mifuma,ktorá nám grátis 
zakrmovala európske výstavy .Toto už pravdepodobne možné nebude . V tejto 
súvislosti sa musia viac zapájať i organizátori .Každý nápad je dobrý . Urs 
Freiburghaus potvrdil, že pokiaľ mu bude stačiť sila a kontakty ,bude na tomto 
stále pracovať. 

• Voľby: 
Voľby predsedov  jednotlivých odborností  prebehli v sekciách. Napriek tomu 
predsedov musí  schváliť  generálne  zhromaždenia ,pretože sa stávajú členmi 
prezídia EE . Hlasovanie prebehlo en bloc. Zvolený predsedovia sekcií boli 
potvrdení do prezídia EE . Hydina: Dr. Andy Verelst(BE), Holuby: August 
Heftberger(AT) ;Vtáci: Klaas Snijder(NL)Králiky: Wolfgang Vogt(DE);Morčatá: Lena 
Tysk(SE) 

• Voľba revízora: Revízor-Klaas Vander Hoek (NL) 
• Voľba náhradného revízora: Geog Sateker 

 
•  Reglement pre Európske výstavy . V reglemente bol  upravený  bod 12. 
Týka sa hlavne veterinárnych záležitostí .  
V zásade platia predpisy o ochrane zvierat hostiteľskej krajiny.Choré zvieratá a 
zvieratá napadnuté parazitmi budú z expozície odstránené a odsunuté na liečbu. 
Zvieratá s pretypovaním sa majú pri hodnotení znížiť. Silne pretypované zvieratá 
(vykazujúce stratu životaschopnosti, alebo iné obmedzenia vykazujúce napr. 
obmedzenie pri pohybe, prijímaní potravy, stratu termoregulácie  )   budú po 
konzultácii s členom Jury  a predsedom poradného výboru pre zdravie zvierat , 
alebo jedného  z nich vylúčené z hodnotenia a z výstavy odobraté. 
 
 
• POCTY  : 
Titulom čestný člen EE bol za svoje dlhoročné zásluhy pre chovateľstvo v Európe 
vyznamenaný Michel Bovet (CH).Dlhoročný chovateľ hydiny ale i králikov. 
Posudzovateľ hydiny, člen Európskej štandardnej komisie pre hydinu, ktorý okrem 
iného zabezpečuje v našej sekcii - nemecké tlmočenie ako i francúzsku verziu  
webovej stránky EE. Zhodou okolností i tlmočenie tohtoročného generálneho 
zasadnutia EE. Srdečne gratulujeme. 
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• Prijatie nových členov. V tomto roku bola ukončená kandidatúrska 
procedúra pre dve krajiny, ktoré spĺňajú podmienky pre vstup do EE. Tieto krajiny 
sa prezentovali v svojich sekciách odkiaľ boli doporučené pre prijatie .  
• Estónsko . hydina -  Estonian Poultry Society (EPS) predstavil Peter 
Vahtramäe. Organizácia vznikla už v roku 1919 už vtedy organizovali  výstavy, 
vzdelávanie. V súčasnosti je činnosť taktiež zameraná na výstavy, vzdelávanie 
chovateľov i posudzovateľov .Boli predstavené rôzne  plemená . Záver: Estonian 
Poultry Society (EPS) bola jednohlasne  prijatá za 
člena EE 
• Severné Macedónsko – . Zväz prezentoval 
Vancho Ilievski na obrázku s P.Vahtramäe  . 
Macedónsky zväz vznikol v roku 2009 . Poriadajú 3-
4 výstavy v roku  a jednu národnú. Združenie 
najviac spolupracuje z chovateľskými zväzmi 
s Bosny a Chorvátska . Záver: Hydinársky zväz 
Severné Macedónsko bol jednohlasne  prijatý za 
člena EE 
V procese prijatia alebo registrácie sú stále problematické krajiny . 

 

• Budúce  generálne zasadnutia EE .  
• 2023   18.5. - 21.5 2023   Bulharsko – Sofia  . Propagačnú reč s propagačným 

videom predstavil Dr.Hristo   Lukanov . Zasadnutie sa bude konať vo 
vzdialenosti 5 minúť od letiska. 

• 2024      09.05 - 12.05. 2024     Česká republika  
• 2025      29.05 - 01.06. 2025  Rumunsko  
 

• Revízia štatútu EE. Na základe zmien v legislatíve  prezídium pracuje  na 
revízii a návrhu zmien  štatútu EE .Niektoré zmeny alebo doplnky je nutné  robiť 
operatívne   Generálne zhromaždenie schválilo pre prezídium práva na tieto 
úpravy. 
 

• Návrhy a rôzne : Zástupca Chorvátska  vzniesol otázku ohľadne  štatútu EE . 
Na stránke EE je zverejnená verzia po zmenách. Na medzinárodnom súde v LX je 
uložená verzia  ešte bez zaevidovaných zmien . Odpoveď : Jeaninne Jehl – 
generálna sekretárka informovala ,že  platná je   verzia po  zmenách schválených 
cez GZ EE. Táto bude  po celkovej úprave taktiež odovzdaná.   
• Gion Gross opäť pripomenul  že v našom štatúte je uvedené, že našim 
najvyšším orgánom je Generálne zhromaždenie .Opätovne  plénu odporučil, aby sa 
pri tejto hektickej dobe šírili  informácie, ktoré potrebujeme pre naše hobby 
a našu prácu .Je potrebné pravidelne aktualizovať i navštevovať webovú stránku 
EE. Pre dôkladnú informovanosť je nutné aby boli aktualizované  údaje  členských 
krajín a to prostredníctvom našej stránky cez sieť „ intranet“. 
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Záver:  Gion Gross  prezident EE srdečne poďakoval  organizátorom za skvelo 
pripravené stretnutie. Delegátom poďakoval za  konštruktívne jednania vedúce 
k spoločnému cieľu ,ktorým je  chovateľstvo a jeho propagácia .Zaželal všetkým 
hlavne plné zdravie úspešné odchovy, výstavnú sezónu  a vyjadril túžbu na 
bezpečné stretnutie v Sofii v roku 2023. 

 
Na záver predstúpil pred plénum čestný prezident EE  Urs 
Freiburghaus  so slzami v očiach oznámil, že toto 
zhromaždenie bolo pre neho pravdepodobne tým posledným. 
Priznáva už únavu a taktiež zodpovednosť stáť doma pri svojej 
manželke Sylvii ,ktorá ho dlhé roky podporovala . Ako sám 
povedal. Prvý krát sa zúčastnil generálneho zhromaždenia 
v roku 1977  odvtedy chýbal iba na dvoch zasadnutiach. Počas 
tých rokov stretol veľa úžasných a profesionálne zdatných 

priateľov chovateľov. Pokiaľ mu budú sily  stačiť pokúsi sa ešte využiť svoje 
kontakty so získavaním sponzorov . Poďakoval prítomným za dlhé spoločné roky .  
Urs Freiburghaus si  zaslúžil od prítomných  obrovský aplauz a standy ovation.   

 
 

Spoločným fotom  bolo 83. 
generálne zhromaždenie 
Entente Européenne 
d’Aviculture 
et de Cuniculture EE   
konané  28. mája 2022 v  
Konjic /BiH  ukončené.  
 
Prinieslo nám veľa nových 
informácii. Potvrdilo sa, ako 
dôležité je byť členom EE . 
Získané informácie ,ako 
i kontakty nám pomôžu spoločne  zvládnuť nie príliš jednoduché obdobie . 
 

                                                                                           Správu spracoval 
 

Žuffa Peter 
stály delegát ČSCH a SZCH pri EE 

člen európskej štandardnej komisie pre hydinu  
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